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Dogodki

•	V	 okviru	 projekta	 »Upravljanje	 terjatev	 malih	 in	 srednjih	
podjetij	pri	poslovanju	v	EU«		je	bila	14.	maja	na	GZS	kon-
ferenca Poslovanje in izterjava v EU.	V	okviru	projekta,	ki	
ga	sofinancira	EU,	 je	bil	 izdan	 tudi	priročnik	za	prakso	z	
istim	naslovom,	po	regijah	pa	potekajo	predstavitveni	se-
minarji.

•	Na	Brdu	pri	Kranju	se	je	15.	maja	zgodil	1. Vrh kemijske 
industrije – dan kemije, farmacije, plastike in gume.	Na	
dogodku	so	sodelovali	številni	ugledni	slovenski	in	med-
narodni	 strokovnjaki,	 udeležilo	 pa	 se	 ga	 je	 več	 kot	 300	
udeležencev.	

•	Veter	 v	 jadra	 malega	 gospodarstva	 je	 bil	 moto	 1. Vrha 
malega gospodarstva,	ki	je	na	GZS	potekal	23.	maja.	Sre-
čanja	se	je	udeležilo	okoli	150	podjetij	in	kar	5	ministrov	
(mag.	 Radovan	 Žerjav,	 dr.	 Žiga	 Turk,	 dr.	 Senko	 Pličanič,	
Zvonko	Černač	in	Franci	Bogovič)	in	drugi	gostje.

•	24.	in	25.	maja	so	se	na	Gospodarskem	razstavišču	že	5.	
uspešno	končali	Izzivi gospodarskega razvoja 2012	z	na-
slovom	Inovativnost	v	porečju	Save.

•	»Z	energijo	do	čistega	zraka«	je	bil	letošnji	naslov	tradici-
onalnega	Okoljskega dneva gospodarstva,	ki	na	GZS	5.	
junija	poteka	že	desetletje.	

•	Tradicionalni,	 12. Vrh kmetijskih in živilskih podjetij 
je	potekal	12.	 in	13.	 junija	v	Laškem,	gosta	vrha	sta	bila	
predsednik	države	dr.	Danilo	Türk	in	minister	za	kmetijstvo	
in	okolje	g.	Franc	Bogovič

•	V	maju	in	juniju	so	potekale	regijske	podelitve	priznanj	za	
najboljše	 inovacije.	 Sklepna,	 nacionalna	 prireditev	 Dan	
inovativnosti	2012	pa	bo	26.	septembra	na	Brdu	pri	Kra-
nju.

•	Na	povabilo	predsednika	GZS	mag.	Sama	Hribarja	Miliča	
je	bil	na	obisku	v	Sloveniji generalni sekretar združenja 
Eurochambres, g. Arnaldo Abruzzini,	ki	je	bil	5.	julija	tudi	
gost	posebne	seje	UO	GZS.

•	V	okviru	projekta	Rebirth	je	bila	na	GZS	20.	junija	delavni-
ca	o	zelenem	javnem	naročanju	v	gradbeništvu.	

Produkti in storitve za člane

Od	začetka	leta	2012		smo:
•	posredovali	več	kot	3.500	nasvetov;
•	pripravili	1226	strokovnih	prispevkov	in	imeli	v	letu	2012	

že	400.000	obiskovalcev;	
•	ustvarili	predstavitev	GZS	na	socialnem	omrežju	Facebook	

in	v	9	mesecih	pridobili	1500	oboževalcev;	
•	 izdali	31	številk	Poslovnega	tednika	in	18	številk	priloge	

MikroInfo.

Strateška vprašanja in stališča GZS

• Gost	4. seje skupščine GZS,	ki	je	bila	22.	maja,	je	bil	gost	
finančni minister, dr. Janez Šušteršič.

•	Na	skupni	seji	Sveta za znanost in tehnologijo	in	Strate-
škega sveta za znanost in tehnologijo pri GZS,	ki	je	bila	
12.	junija,	je	svoj	pogled	na	aktualno	situacijo	in	prihodnji	
razvoj	 področja	 znanosti	 in	 tehnologije	 predstavil	 mini-
ster za izobraževanje, znanost, kulturo in šport, dr. Žiga 
Turk.

•	Na	pobudo	iz	vrst	podizvajalcev,	članov	GZS,	je	bilo	21.	ju-
nija	ustanovljeno	 Interesno združenje podizvajalcev pri 
GZS.	

•	Od	 aprila	 do	 septembra	 je	 GZS	 objavila	 naslednja		
stališča:
-	 Novela	obrtnega	zakona	ne	prinaša	pravih	rešitev	(5.	9.)
-	 Stališče	 predsedstva	 GZS	 o	 izhodiščih	za	 reformo	 trga	

dela	(30.	8.)
-	 GZS	proti	objavi	davčnih	neplačnikov	(17.	8.)	
-	 ZGIGM:	Najnižja	cena	ne	sme	biti	edin	kriterij	izbire	izva-

jalca	(25.	7.)
-	 GZS	zadržana	do	načina	sprejemanja	zakona	o	sloven-

skem	državnem	holdingu	(19.7.)
-	 Stališče	GZS	do	novele	Zakona	o	rudarstvu	(ZRud-1E)	in	

postopka	njegovega	sprejemanj	(19.	7.)	
-	 Stališče	GZS	do	nespoštovanja	 resolucije	o	normativni	

dejavnosti	(11.	7.)
-	 Čas	je	za	ukrepanje,	ne	za	interpelacije		(6.	7.)	
-	 NLB	potrebuje	dokapitalizacijo	in	sanacijo,	Slovenija	pa	

razvojno	usmerjeno	banko,	ki	bo	servisirala	gospodar-
stvo	(20.	6.)	

-	 GZS	 poziva	 Vlado	 k	 vključitvi	 stroke	 v	 pripravo	 spre-
memb	zakonov	in	podzakonskih	aktov	v	2.	paketu	ukre-
pov	za	spodbujanje	gospodarstva	(12.	6.)	

-	 Stališče	 GZS	 do	 predloga	 zakona	 o	 preprečevanju	 za-
mud	pri	plačilih	–	ZPREZP	(4.	6.)	

-	 Stališče	GZS	do	Poročila	Evropske	komisije	o	Reformnem	
programu	Slovenije	za	leto	2012	(1.	6.)	

-	 Stališče	 GZS	 do	 novega	 nepremičninskega	 davka		
(18.	5.)		

-	 Izid	 referenduma	 izziv	 za	 drugačno	 definicijo	 obrti	 in	
obrtništva	v	Sloveniji	(26.	4.)	

-	 Stališče	 GZS	 do	 članstva	 v	 zbornicah	 in	 referenduma	
OZS	(24.	4.)
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Vpliv na zakonodajo, strategije in 
programe

•	V	zvezi	s	Predlogom zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o javnem naročanju (ZJN-2D)	 je	 strokovna	
delovna	skupina	posredovala	predloge	in	pripombe,	pred-
vsem	 glede	 določenih	 postopkovnih	 zahtev	 in	 ureditve	
določenih	pomanjkljivosti	(pripombe	in	predlogi	GZS	upo-
števani	pri	pripravi	spremenjenega	predloga	ZJN-2D);

•	V	zvezi	s	Predlogom Zakona o preprečevanju zamud pri 
plačilih (ZPreZP-1)	 je	 GZS	 ministrstvu	 posredovala	 pri-
pombe	 in	 predloge	 tudi	 v	 povezavi	 z	 novim	 institutom	
izvršnice	in	določenih	sprememb,	ki	bodo	olajšale	in	za-
gotavljale	 pravno	 varnost	 udeležencev	 obveznega	 več-
stranskega	pobota	(predlogi	in	pripombe	v	celoti	upošte-
vani).	V	zvezi	z	 izvršnico	 je	GZS	 javno	predlagala,	da	naj	
ta	 institut	uporablja	celotni	 javni	sektor,	kot	obvezni	 del	
posla	pri	javnem	naročanju	(predlog	trenutno	v	obravnavi	
na	ministrstvu).

•	V	zvezi	s Predlogom zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o vodah	 je	GZS	v	drugi	obravnavi	pred	ma-
tičnim	 delovnim	 telesom	 v	 Državnem	 zboru	 RS	 dosegla	
sprejetje	amandmaja,	ki	odpravlja	nejasnosti	v	zvezi	s	pri-
dobivanjem	vodnega	dovoljenja	oziroma	koncesije.

•	V	zvezi	z novim nepremičninskim davkom, ki ga je uve-
del Zakon o uravnoteženju javnih financ	je	GZS	Ministr-
stvo	za	finance	opozorila	na	posledice	sprejete	opredeli-
tve	zavezancev	za	nov	nepremičninski	davek	in	zahtevala	
saniranje	stanja,	ki	 lahko	v	številnih	dejavnostih	pripelje	
do	hujših	gospodarskih	posledic	(predlogi	in	zahteve	GZS	
so	bile	v	avgustu	na	pristojnem	ministrstvu	upoštevane,	
saj	so	bile	izdana	navodila	pristojnim	organom,	DURS,	gle-
de	 vodenja	 postopka	 in	 možnosti	 izločitve	 subjektov,	 ki	
nepremičnine	uporabljajo	v	poslovne	namene).

•	V	zvezi	s	pavšalno obdavčitvijo	je	GZS	s	predstavniki	so-
delovala	 na	 prvotni	 predstavitvi	 mnenj	 in	 se	 zavzela	 za	
ureditev	področja	razbremenitve	mikro	in	malih	podjetni-
kov	 predvsem	 z	 vidika	 odprave	 nepotrebnih	 administra-
tivnih	 bremen,	 v	 smislu	 predlagane	 odprave	 poročanja	
in	vodenja	poslovnih	knjig	ter	izenačitev	meje	za	davčne	
zavezance	v	sistemu	DDV	ter	obdavčitve	pravnih	oseb	in	
podjetnikov	posameznikov,	kar	je	ministrstvo	pristojno	za	
finance	vključilo	v	trenutno	zakonodajo.

•	V	zvezi	s	Predlogom zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o davčnem postopku,	ki	naj	bi	med	drugim	
uvedel	 tudi	davčne	blagajne	oziroma	uvedel	nadzor	nad	
spreminjanjem	in	brisanjem	podatkov	iz	računalniških	re-
šitev,	je	GZS	posredovala	pripombe	in	predloge	na	pristoj-
no	ministrstvo,	z	namenom,	da	se	v	največji	meri	prepreči	
možnost	neutemeljenega	sankcioniranja	proizvajalcev	ra-
čunalniških	programov	(v	ta	namen	dogovorjen	sestanek	s	
predstavniki	GZS	ZIT	in	predstavniki	Ministrstva	za	finance	
v	septembru).

•	V	zvezi	z	Zakonom o Slovenskem državnem holdingu	je	
GZS	na	ESS	skupaj	s	socialnimi	partnerji	dosegla	presta-
vitev	odločanja	o	preuranjenem	in	premalo	premišljenim	

predlogu	zakona,	ki	naj	bi	urejal	upravljanje	z	več	kot	10	
milijard	vrednimi	premoženjem	Republike	Slovenije.

•	V	zvezi	z	novelo Zakona o gospodarskih družbah	je	GZS	
uveljavila	rešitve,	ki	bodo	podjetjem	v	lasti	družinskih	čla-
nov	omogočila	normalno	medsebojno	poslovanje.

•	V	zvezi	z	novelo Zakona o graditvi objektov je	GZS	predla-
gala	določene	strokovne	rešitve,	ki	so	po	njenem	mnenju	
nujne	za	varnost	in	kakovost	objektov	in	hkrati	sledijo	no-
vim	tehnologijam	ter	odpravljajo	nepotrebne	administra-
tivne	ovire.

•	V	 zvezi	 z	 novelo Zakona o rudarstvu	 je	 GZS	 predlagala	
nujne	 spremembe	 v	 sodelovanju	 s	 člani	 in	 strokovnimi	
sodelavci.	Prvotni	predlog	novele	je	bil	v	zadnjem	trenut-
ku	 umaknjen	 in	 zamenjan	 s	 krajšo	verzijo.	 Gospodarska	
zbornica	Slovenije	je	od	Ministrstva	za	infrastrukturo	zah-
tevala,	da	se	predlagane	dopolnitve	in	spremembe	,	ki	so	
bile	posredovane	na	ministrstvo	upoštevajo	pri	sistemski	
spremembi	Zakona	o	rudarstvu.

•	V	zvezi	s	Predlogom zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o stvarnem premoženju države in samou-
pravnih lokalnih skupnosti	je	GZS	predlagala	amandma	
(povzet	bo	s	strani	koalicijskih	stranka	ali	stranke	DLVG),	
ki	bo	omogočil	občinam,	da	določijo	pogoje	pod	katerimi	
je	možno	pod	ocenjeno	tržno	vrednostjo	oddati	občinske	
prostore	v	najem	malim	trgovcem	s	posebnimi	vsebinami	
v	mestnih	središčih.

•	V	 zvezi	 s Predlogi za spremembe Zakona o izvršbi in 
zavarovanju	 je	 GZS	 predlagala	 določnejšo	 ureditev	 defi-
nicije	drugih	stalnih	denarnih	prejemkov,	ki	bi	 lahko	bili	
poleg	plače	predmet	izvršbe,	kot	npr.	regres,	potni	stroški	
in	 drugi,	 ureditev	 problematike	vrstnega	 reda	 in	 postop-
ka	za	upravno	 izplačilne	prepovedi,	ki	 imajo	naravo	pro-
stovoljnega	 rubeža	 denarnih	 prejemkov	 pri	 delodajalcu,	
kakor	 tudi	 sistematično	 ureditev	 problematike	 preplačil	
oz.	hkratno	izvršitev	sklepa	o	izvršbi.	Novela	zakona	je	v	
pripravi.

•	V	zvezi	s	Predlogom zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o prevozih v cestnem prometu	 je	GZS	pre-
dlagala	črtanje	določbe	o	solidarni	odgovornosti	za	plači-
lo	voznine	s	strani	subjektov,	ki	niso		pogodbena	stranka	
prevozne	pogodbe	ali	niso	niti	seznanjeni	z	vsebino	pre-
vozne	 pogodbe	 in	 njenimi	 pogodbenimi	 strankami.	 Ta-
kšna	ureditev	ne	zagotavlja	pravne	varnosti	gospodarskih	
subjektov	ter	ni	v	skladu	s	splošnimi	pogoji	obligacijskega	
prava.

•	V	zvezi	s	Predlogom Zakona o spremembah in dopolni-
tvah Zakona o poroštvih Republike Slovenije za finan-
ciranje investicij gospodarskih družb	 je	 GZS	 Slovenije	
predlagala,	da	se	zaradi	vedno	zahtevnejše	gospodarske	
situacije,	daljših	plačilnih	rokov	in	podaljševanja	poplačil	
zapadlih	 terjatev	 ter	 posledično	 izpostavljenosti	 gospo-
darskih	 družb	 pri	 nemotenem	 poslovanju	 z	 zagotavlja-
njem	obratnih	sredstev,	ročnost	posameznega	kredita,	za	
katerega	se	lahko	izdajo	poroštva	Republike	Slovenije	po-
daljša	in	določi	na	najmanj	12	mesecev,	kar	je	bilo	v	celoti	
upoštevano.	Gospodarska	zbornica	Slovenije	je	tudi	pre-
dlagala,	da	se	obveznost	kvalificiranih	oseb,	 (uprava	oz.	
poslovodstvo	in	imetniki	lastniških	upravičenj),	ki	morajo	
zagotoviti	osebno	ali	stvarno	zavarovanje,	s	katerim	zava-

rujejo	najmanj	70	%	vrednosti	poroštva	RS,	v	predlagani	
noveli	 opredeli	 kot	 poroštvena	 obveznost,	 saj	 je	 takšna	
dikcija	pomotoma	 izpadla,	kar	pa	v	sprejetem	zakonu	ni	
bilo	upoštevano.

•	Oblikovali	smo	smernice GZS za integralno industrijsko 
politiko,	aktivnosti	za	oblikovanje	stališč	do	osnutka	 in-
dustrijske	politike,	ki	jo	je	pripravil	MGRT,	pa	so	v	teku.

Socialni dialog

•	Predsednik	GZS	mag.	Samo	Hribar	Milič	je	3.	aprila	pod-
pisal	 Izhodišča za socialni sporazum 2012 – 2016.	 Na	
osnovi	 teh	 izhodišč	 je	 vlada	 pripravila	 predlog	 socialne-
ga	sporazuma	po	katerem	naj	bi	v	juniju	tekla	pogajanja.	
Oblikovanih	 je	 bilo	 7	 delovnih	 skupin	 (javno-finančni	
okvir;	učinkovita	in	ekonomična	državna	in	javna	uprava;	
delovanje	pravne	države	in	pravna	varnost;	trajnostno	na-
ravnan	gospodarski	razvoj;	trg	dela	in	zaposlovanje,	soci-
alna	politika	in	plačna	politika;	znanje	in	ustvarjalnost	kot	
temelj	razvoja;	zdravstvo	po	meri	ljudi)	v	katerih	ima	vsak	
socialni	partner	3	člane.		Pri	imenovanju	teh	delovnih	sku-
pin	 je	prišlo	do	nesoglasij,	zato	se	 je	delodajalska	stran	
odločila,	 da	 se	 bo	 v	 pogajanja	 vključila	 v	 zadnji	 fazi,	 ko	
bosta	tudi	ostala	dva	partnerja	dorekla	vsebino.	Ta	faza	še	
ni	zaključena,	ker	je	vlada	medtem	konec	junija	v	obravna-
vo	posredovala	Izhodišča za reformo trga dela,	ki	so	nato	
postala	 ključna	 vsebina	 razprav.	 	 Delodajalci	 smo	 vladi	
takoj	posredovali	pisne	pripombe	na	Izhodišča	v		katerih	
smo	nedvoumno	opozorili,	da	s	predlagano	vsebino	Vlada	
poskuša	reševati	predvsem	segmentacijo	na	trgu	dela,	ne	
pa	večje	 fleksibilnosti	 ter	nižanja	stroškov,	kar	pričakuje	
gospodarstvo.	

•	S	 pripombami	 na	 Izhodišča	 smo	 delodajalci	 dosegli,	 da	
je	iz reforme izločeno nekaj predlogov, ki bi sicer nera-
zumno večali stroške dela	v	gospodarstvu	(odpravninski	
sklad,	24-urna	odsotnost	v	času	odpovednega	roka	v	bre-
me	 delodajalca,	 prilagoditev	 delovnega	 mesta	 starejšim	
delavcem,	itd.)

•	GZS	je	3.	avgusta	organizirala	zelo	odmevno	novinarsko 
konferenco o razmerah na trgu dela,	na	kateri	smo	pred-
stavili	stališče	GZS	do	razmer	na	trgu	dela	v	luči	trenutne	
makroekonomske	situacije	 (predsednik	GZS,	mag.	Samo	
Hribar	Milič)	težave	v	posameznih	panogah	(direktor	Zbor-
nice	elektro	in	elektronske	industrije,	Janez	Renko	in		di-
rektorica	Zbornice	kmetijskih	in	živilskih	podjetij	dr.	Tatja-
na	Zagorc).

•	Predsedstvo	 GZS	 je	 30.	 avgusta	 predsedniku	 Vlade	 in	
predsedniku	DZ	poslalo	dopis	–	stališče GZS do Izhodišč 
za reformo trga dela,	v	katerem	izraža	zaskrbljenost,	da	
izhodišča	ne	dajejo	nobenega	zagotovila,	da	bodo	z	novo	
delovno	 zakonodajo	 realizirane	 zahteve	 delodajalcev	 po	
večji	 prožnosti	 trga	 dela,	 zmanjševanju	 stroškov	 dela	 in	
zmanjševanju	 administrativnih	 bremen	 in	 da	 predlogi	 v	
Izhodiščih	za	reformo	trga	dela	ne	prinašajo	želenih	spre-
memb	in	ekonomskih	učinkov.

•	Predlog reform delovno-pravne in pokojninske reforme	
je	 socialnim	 partnerjem	 na	 seji	 Ekonomsko-socialnega	
sveta	minister	Vizjak	predstavil	7.	septembra.	

Mednarodno poslovanje CEMP
		

•	Spomladanskega GZS mreženja,	ki	je	potekalo	24.	5.,	se		
je	udeležilo	preko	70	udeležencev	iz	petih	različnih	držav,	
različnih	dejavnosti	in	ozadij.	

•	Gospodarska	zbornica	Slovenije	in	podjetje	Riko	sta	30.	5.	
v	Portorožu	pripravila	mednarodno konferenco »Sloveni-
ja in Rusija – novo partnerstvo v globalni tekmi«	ter	3.	
srečanje	poslovnih	svetov	Slovenije	in	Rusije.	

•	V	 torek,	5.	6.	 je	v	Novi	Gorici	potekalo	srečanje podjetij 
regije Alpe Adria v	 organizaciji	 mreže	 New	 Alpe	 Adria	
Chamber	Network	oz.	združenja	zbornic	omenjene	regije,	
na	katerem	je	sodelovalo	preko	100	podjetij	iz	Slovenije,	
Hrvaške,	Avstrije	in	Italije.	

•	V	okviru	obiska	naše	države	se	je	11.	6.		na	Gospodarski	
zbornici	Slovenije	mudil	Alderman David Wootton, župan 
londonskega City-ja.	Wootton,	ki	sicer	velja	za	glavnega	
zastopnika	celotnega	finančnega	sektorja	Združenega	kra-
ljestva	je	bil	eden	od	govorcev	na	seminarju Kako poslo-
vati z Veliko Britanijo.	

•	 Na	GSZ	je	bila		23.	7.	v	okviru	slovensko - iraškega poslov-
nega foruma	na	obisku	gospodarska delegacija iz Iraka.	
Ob	 tej	 priložnosti	 sta	 predsednik	 GZS	 mag.	 Samo	 Hribar	
Milič	in	član	odbora	Iraškega	centra	za	gospodarski	razvoj	
Abbas	Hussain	podpisala	sporazum	o	sodelovanju.	Organi-
ziranega	srečanja	s	predstavniki	11	iraških	podjetij	pa	se	je	
nato	udeležilo	tudi	približno	50	slovenskih	podjetij.

•	V	 sodelovanju	 z	 regionalnimi	 zbornicami	 so	 po	 sloven-
skih	regijah	maja	in	junija	potekale	predstavitve,	promo-
cije priložnosti indijskega gospodarstva	 in	 Evropskega	
poslovnega	 in	 tehnološkega	 centra	 v	 Indiji.	 Promocijske	
predstavitve	se	po	regijah	nadaljujejo	septembra	in	okto-
bra.	

•	Na	srečanju z novinarji	27.	julija	je	CEMP	predstavil	pri-
ložnosti	za	slovenske	izvoznike	na	novih	hitro	rastočih	in	
obetajočih	trgih	v	Aziji,	Latinski	Ameriki,	na	Bližnjem	vzho-
du	in	v	nekaterih	delih	Afrike.

•	 Junijskemu	obisku	gospodarske delegacije v  Iranu	 (Te-
heran	in	Rasht)	je	4.	septembra	sledilo	delovno	srečanje	
»Priložnosti in ovire pri poslovanju med Slovenijo in Ira-
nom«.


